
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BÂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 31.10.2022 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna viceprimar Pintea Cecilia şi dna primar Maciuc Viorica, 
invitată.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că este absent dl 
consilier Buda L.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că. luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna octombrie d-1 consilier Nicorovici 
Petre.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea unui acord de parteneriat cu Consiliul Judeţean 

Maramureş privitor la realizarea obiectivului de investiţii " înfiinţarea şi dezvoltarea 
unei rezervaţii de zimbrii în comuna Băiuţ. judeţul Maramureş ";

2. Proiect de hotărâre privind modificarea coeficienţilor de salarizare cuprinşi în Anexa 3 
din H.C.L. Băiuţ nr. 21/2022;

3. Proiect de hotărre privind rectificarea bugetului local pe anul 2022;
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară pe trimestrul III al 

anului 2022;
5. Prezentarea notelor de renunţare şi notelor de comandă suplimentară pentru Căminele 

culturale din Strîmbu Băiuţ şi Poiana Botizii şi aprobarea devizului actualizat al 
proiectului Modernizare cămine culturale în comuna Băiuţ, judeţul Maramureş;

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea executării unui drum forestier în partida 3126 
Valea lui Mihai;

7. Diverse;
Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi.
Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.
Se trece la primul punct de pe ordinea de zi.
Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre privind aprobarea unui acord de parteneriat 

cu Consiliul Judeţean Maramureş privitor la realizarea obiectivului de investiţii ” înfiinţarea şi 
dezvoltarea unei rezervaţii de zimbrii în comuna Băiuţ, judeţul Maramureş ”.

Arată că, din discuţiile cu dl vicepreşedinte al CJ Trufan a reieşit că parteneriatul va 
avea ca obiect realizarea studiului de fezabilitate şi a documentaţiei tehnice pentru autorizaţia 
de construire. Ulterior, după identificarea surselor de finanţare va fi constituită o Asociaţie de 
dezvoltare intercomunitară împreună cu alte comune din zonă prin care se va realiza efectiv 
acest proiect.



Obligaţia CJ este de a asigura finanţarea necesară întocmirii documentaţiei tehnice iar 
obligaţia noastră este de a asigura disponibilitatea privind terenul din păşunea comunală pe 
care va fi amplasată această rezervaţie. Zona identificată ca locaţie pentru această rezervaţie 
este pe Leorda în zona Budihag iar suprafaţa despre care s-a discutat este de 10 hectare.

Se trece la vot şi cu unanimitate este aprobată această hotărâre.
Se trece la punctul următor -  proiectul de hotărâre privind modificarea coeficienţilor 

de salarizare cuprinşi în Anexa 3 din H.C.L. Băiuţ nr. 21/2022.
Dl consilier Butuza spune că acest proiect a fost avizat favorabil de comisia de 

specialitate iar dl preşedinte de şedinţă poate supune la vot proiectul de hotărâre.
Dl consilier Pop T spune că el nu votează pentru asta. Sunt oameni care lucrează şi nu 

li s-a ridicat salariul cum ar fi Perşa Vasile şi Pop Dănuţ. E de acord cu majorarea pentru dna 
Kaban dar nu cu majorările pentru cei ce stau în birouri, nu sunt motive.

Dna viceprimar spune că dna Nica pe lângă uzina de apă şi salubritate se ocupă de 
multe alte lucrări. Dna Deji pe lângă fişa postului face şi altceva, e mereu alături la orice lucrare 
se face. Dna Stanciu din motive de sănătate nu poate merge să ajute dar ne susţine din spate...

Dna primar spune că este vorba de voluntariatul pe care dl consoilier Pop T nu îl face. 
în 2 ani nu are nici o propunere făcută. A considerat că s-au făcut nişte erori care vrea să le 
îndrepte, sunt 2 persoane care au cu 1000 de lei mai puţin decât celelalte cu acelaşi nivel de 
pregătire.

Dl consilier Pop T crede că dna primar vrea să ridice nişte salarii deşi sunt oameni care 
muncesc şi nu le creşte salariul.

Se trece la vot şi cu 2 abţineri, dnii consilieri Hollo şi Prohaska. 1 vot contra, dl 
consilier Pop T şi 7 voturi pentru este adoptată această hotărâre.

Se trece la punctul următor -  rectificarea bugetului local.
Dna viceprimar spune că rectificarea a fost prezentată şi discutată în şedinţa de

comisie.
Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este adoptată această hotărâre.
Se continuă cu prezentarea proiectului de hotărâre privind aprobarea contului de 

execuţie bugetară pe trimestrul 3.
Şi acest proiect de hotărâre a fost prezentat în şedinţa comisiei de specialitate.
Se trece la vot şi cu unanimitate este adoptată această hotărâre.
Se trece la proiectul de hotărâre privind aprobarea devizului actualizat al proiectului 

Modernizare cămine culturale în comuna Băiuţ, judeţul Maramureş.
Dl secretar arată că este vorba de căminele culturale din Strîmbu Băiuţ şi Poiana Botizii 

unde au fost prezentate de constructor în cadrul şedinţei comisiilor de specialitate notele de 
renunţare la unele lucrări şi notele de comandă suplimentară pentru lucrări nou apărute 
necesare.

Se trece la vot şi cu unanimitate este adoptată această hotărâre.
Se prezintă în continuare proiectul de hotărâre privind executarea unui drum forestier 

în partida 3126 Valea lui Mihai.
Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre.
Spune că din documentele prezentate de OS SB rezultă că este necesară construirea 

unui drum forestier pe Valea lui Mihai pentru a putea fi colectat în totalitate materialul lemnos 
de pe toată suprafaţa acestei partizi. Lungimea necesară a drumului este de 1240 m iar lăţimea 
acestuia va fi de 4 m. Valoarea estimată a acestui drum este de 37.600 de lei iară TVA.

Dl consilier Hollo spune că trebuie aprobat, drumul rămâne acolo câteva zeci de ani 
de acum încolo şi se va putea folosi în continuare. Dacă vor fi rărituri. dacă vor fi doborâturi, 
orice s-ar întâmpla se poate merge.



Se trece la vot şi cu 1 abţinere, dl consilier Pop T şi 9 voturi pentru este adoptată 
această hotărâre.

Se trece la ultimul punct -  diverse.
Dna consilier Chifor întreabă dacă se pot înregistra remorci sau maşini pe comună. 

Sunt oameni care şi-au făcut remorci. Pe Lăpuş sunt înmatriculate şi remorci din afara 
localităţii.

Dna primar spune că nu este legal, ceea ce se poate înmatricula nu este permis să se 
înregistreze local. Remorcile construite de oameni nu se pot înregistra local.

Dl consilier Prohaska întreabă când primeşte devizul pe care l-a cerut iar dna primar 
spune că devizul este estimativ, o să-l pună în comisia de recepţie să vadă devizul final.

Dl consilier Prohaska spune că nu ştie de unde s-a ajuns la asta. el nu a spus că nu 
poate veni. chiar în dimineaţa în care voia să vină la o recepţie a aflat că nu mai e în comisie.

Dna primar spune că poate că i s-a spus greşit că nu poate veni dimineaţa, cere să se 
vină cu lucruri constructive.

Dl consilier Prohaska spune că el a încercat să vină cu aspecte constructive .
Dl consilier Pop T spune că s-a făcut o plantare de puieţi de câţiva ani după ce au căzut 

lemnele şi întreabă dacă s-a mai mers pe acolo pentru curăţări.
Dl preşedinte de şedinţă spune că aceste lucrări se numesc descopleşiri.
Dl consilier Pop T spune că noi le plătim dar a auzit că ei nu fac lucrările.
Dna primar spune că nu ştie. să-l întrebăm pe dl Chira când vine.
Dl preşedinte de şedinţă spune că dl şef de ocol Chira a spus că s-au făcut, a spus şi 

suma dar nu le-a văzut nimeni.
Dl consilier Prohaska întreabă pe ce termen avem contract cu OS Strîmbu iar dna 

primar spune că avem pe durata amenajamentului. adică până în 2024.
Dl consilier Hollo spune că anul viitor ar trebui de discutat cu ocolul ca să înceapă 

lucrările la amenajamentul nou. Dacă s-ar putea marca lemne uscate pentru că sunt multe şi să 
avem bani să plătim amenajamentul.

Dl consilier Prohaska întreabă cine se ocupă de asta noi sau ocolul iar dl consilier Hollo 
spune că noi trebuie să insistăm la ocol.

Dl preşedinte de şedinţă aduce aminte că dl consilier Hollo a cerut să se facă marcări 
din vreme pentru anul viitor.

Dl consilier Hollo spune că el a zis iar dl şef de ocol a fost de acord dar nu au făcut 
încă nimic. De drum s-a ştiut că trebuie făcut de când s-a făcut marcarea şi numai acum au ajuns 
la noi documentele.

Dl consilier Prohaska spune că nu înţelege cum acum 2 ani era cel mai bun ocol posibil 
până ce s-a făcut contractul iar pe urmă dintr-o dată s-au certat.

Dl consilier Pop C crede că în cazul acesta nu ocolul e de vină ci firma care a contractat 
lucrările. El trebuia să facă documentaţia pentru drum înainte de a începe exploatarea. Dar 
probabil că a văzut că preţul de exploatare este mare şi a intrat la licitaţie fără să meargă pe 
teren să vadă.

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 
NICOROVICI PETRE

SECRETAR GENERAL 
POP AURELIAN


